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     Tradycje andrzejkowe 
           ciągle żywe

                   Ufff... 
    Próbna matura za nami

        Spokojnych świąt
       Bożego Narodzenia

 Tegoroczni maturzyści
przeżyli bojowy ostrzał
zadań maturalnych. I jakoś
wyszli z niego cało.
Niektórzy odnieśli niegroźne
rany, inni padli na placu
boju. - Dałam radę, choć nie
powtarzałam zbyt dużo.
Liczę, że w maju, po
systematycznych
powtórkach,

napiszę jeszcze lepiej -
powiedziała Ania z
 IVb. Natomiast Michał
mówił - Ja nie jestem z
siebie zadowolony. Miałem
nadzieję na coś
łatwiejszego. Poległem na
"Panu Tadeuszu". Trochę
wstyd.
Niezadowolonych
z siebie jest więcej.
Pocieszające jest jednak to,
że do matury jeszcze trochę
czasu. Muszą dobrze go
wykorzystać.

Andrzejki znane również
jako Jędrzejki lub
Jędrzejówki to polskie
święto, które obchodzimy w
nocy z 29 na 30 listopada.
Wieczór wróżb ma miejsce
podczas trwania wigilii
świętego Andrzeja, który jest
patronem Szkocji, Grecji i
Rosji. Kiedyś wróżby

Kiedyś wróżby
andrzejkowe miały
charakter tylko i wyłącznie
matrymonialny i
przeznaczone były dla
dziewcząt, które nie
wyszły jeszcze za mąż.
Niegdyś Andrzejki
traktowano poważnie, a
wróżby wykonywano

w odosobnieniu, ciszy i
skupieniu. Dziś wróżymy
sobie czasem w większym
gronie, częściej jednak w
ogóle. Wieczór z 29 na 30
listopada kojarzy się nam z
laniem  wosku na zimną
wodę (często przez ucho 
od klucza) i wróżeniem z
kształtu zastygłej

masy przyszłości. Prócz
lania wosku zabawa m.in.
w karteczki z imionami czy
rzucanie butem. A
wszystko dlatego, że "Na
świętego Andrzeja błyska
pannom nadzieja".
Oczywiście nadzieja na
znalezienie męża.

Dziś coraz rzadziej można
bawić się na tradycyjnych
wieczorach
andrzejkowych. Wydaje
się, iż popularniejszy stał
się tarot,
numerologia, czy zwykły
horoskop. Tradycja niosła
dobrą zabawę w

miłym towarzystwie,
współcześnie internetowa
wróżka za 30-300 zł powie

Czas Bożego Narodzenia to
czas szczególny. Milkną
wtedy spory a minuty i
godziny wypełniają się
radosnym dreszczykiem
oczekiwania. Coraz częściej
zaczynamy nucić kolędy i,
choć bardzo zagonieni,
zaczynamy się uśmiechać.
Bo Boże Narodzenie to
MAGIA! Cud narodzin!

Czas Bożego Narodzenia to
czas szczególny. Milkną
wtedy spory a każda minuta
i godzina wypełnia się
radosnym oczekiwaniem.
Coraz częściej zdarza nam
się nucić kolędy i, mimo
nawału obowiązków, coraz
częściej się uśmiechamy.
Bo Boże Narodzenie to
czas magiczny.   
 

Aby przy świątecznym stole
             nie zabrakło
           światła i ciepła, 
   ani rodzinnej atmosfery. 
              Nowy Rok 
  niech przyniesie ze sobą    
           szczęście 
         i pomyślność.

              Redakcja

Jubileusz 50-lecia szkoły!!!
50-lecie szkoły to piękny jubileusz. To okazja do tego, aby wspomnieć minione czasy,
przywołać w pamięci nauczycieli, którzy uczyli, wychowywali i wprowadzali w dorosłe życie.
Ale szkoła to przede wszystkim uczniowie, to oni przez pokolenia stanowili o jej charakterze
i wizerunku w środowisku lokalnym. 

50 lat minęło jak jeden dzień...
Czyt. str.2

angel.pl

Redakcja
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Jubileusz Zespołu Szkół Zawodowych

Na jubileusz tylko z prezentem!

       50
       lat 
   minęło...

  Samorząd Uczniowski  
             ogłasza

Klasy, które chciałyby
zorganizować klasową
wigilię proszone są o
zgłoszenie się do pani
Iwony Kogut, opiekuna
Samorządu Szkolnego.

50 lat  minęło jak jeden
dzień…Dokładnie tak
wszyscy śpiewaliśmy
na uroczystości 50-
lecia naszej szkoły. 
22 listopada 2013 roku
na Zamku Piastowski
w Raciborzu odbyła się
uroczystość
jubileuszowa, którą
swym przybyciem
uświetnił m.in. Starosta
Raciborski p.A. Hajduk,
Wicestarosta p. A.
Chroboczek,
Prezydent p M. Lenk.
Pojawili się również
dyrektorzy szkół
raciborskich,
nauczyciele,uczniowie i
wielu dziennikarzy.

Po części oficjalnej
rozpoczął się
program artystyczny
w całości wykonany
przez uczniów naszej
szkoły. Jako że
uroczystość
odbywała

się na zamku główną
postacią był książę
raciborski
Mieszko Laskonogi,
który wraz ze świtą
komentował
rozgrywające się na
scenie wydarzenia.

Cały występ składał
się z kilku scenek, w
których główne role
odgrywała Szalona
Chemica, mądre-
niemądre fryzjerki,
pasjonatki gotowania

po śląsku oraz
hotelarki, z których
jedna była rozważna
 a druga
 romantyczna. Te
pełne humoru scenki
przeplatały

się z pokazem
makijażu i fryzur,
które przygotowały
nasze fryzjerki pod
kierownictwem p. A.
Dębczak i p. B.
Pękały oraz tańcami

Zespołu Zygzak i
Olimpia. Część
artystyczna została
zakończona
wykonaniem piosenki
"Szkoło, szkoło ma
jedyna..."

Samorząd Uczniowski
informuje, że w
przyszłym tygodniu
nastąpi rozstrzygnięcie
konkursu na
świąteczny stroik i
bombkę. Czekamy
jeszcze na kolejnych
uczestników.

Powstanie naszej szkoły było wynikiem konkretnych potrzeb gospodarczych i społecznych regionu. 50 lat temu dynamiczny rozwój przedsiębiorstw
przemysłowych, budowlanych, handlowych, spółdzielczych oraz rzemiosła indywidualnego wymagał dopływu wykwalifikowanych robotników różnych
zawodów i specjalności.Potrzebę tę rozumiały władze szkoły. Zarządzeniem Ministra Oświaty z dnia 22 czerwca 1963 roku powołano 1 września 1963 roku
Zasadniczą Szkołę Zawodową, która na przestrzeni lat zmieniała swoje nazwy, aby w 1991 roku otrzymać nazwę Zespołu Szkół Zawodowych.
Na przestrzeni tych 50 lat szkoła współpracowała z wieloma zakładami pracy, a współpraca ta koncentrowała się na problematyce dydaktycznej i
wychowawczej. Do dziś zajęcia praktyczne przyczyniają się do kształtowania kultury wśród uczniów, rozwijania pozytywnych motywacji, nawyków dobrej
organizacji pracy, systematyczności, gospodarności i odpowiedzialności. Taka sytuacja przyczynia się do pełnej identyfikacji uczniów z wybranym przez
siebie zawodem.  W ostatnich latach w szkole zwiększa się intensywność kształcenia młodzieży na szczeblu średnim. Zmiana ta jest wynikiem polityki
oświatowej, ale przede wszystkim podyktowana jest wzrostem aspiracji młodzieży.

W Zespole Szkół
Zawodowych zachodzi
szereg pozytywnych
zmian tak w zakresie
modernizacji bazy
szkolnej jak i
programowej. Działania
te docenił organ
prowadzący szkołę  ,

czyli Starostwo
Powiatowe.
Z okazji jubileuszu
nasza placówka
otrzymała dejonizator
oraz 6 tys. złotych na
wydatki związane ze
wzbogaceniem bazy
dydaktycznej. 

Redakcja

Redakcja
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Mikołaj urodził się w
Patras w Grecji około
270 roku. Od wczesnej
młodości był bardzo
pobożny. Został
wybrany na biskupa
miasta Miry i dał się
poznać jako człowiek
rozdający prezenty,
ponieważ rozdał
ubogim cały swój
majątek.
W tym roku szkolnym
świętym Mikołajem
został Patryk Fojcik z
klasy IVz. Przy jego
boku pojawiły się
piękne Śnieżynki -
 Edyta Zachwey, Kasia
Tekiel oraz Agata
Cichoń również z klasy
IVz.

          Nasza podopieczna w Kenii

  Kochany  
   Święty

 I u nas był
   Mikołaj!

Świetna zabawa z Mikołajem!!!

Dzień Świętego
Mikołaja, obchodzony
jest nie tylko przez
najmłodszych.  W
naszej szkole Mikołaj
musiał po prostu
być!!!Pojawił się z
workiem całkiem

dużych prezentów, ale
również małych
upominków.   Słodkimi
upominkami były
upieczone przez
naszych szkolnych
kolegów pierniczki,
które Święty rozdawał

z dobrotliwym i
porozumiewawczym
uśmiechem tym,
których wcześniej ktoś
wybrał i którym chciał
w taki właśnie sposób
zrobić mikołajkową
niespodziankę.

 
  Na czubku choinki      
      gwiazda złota
   Niech zabłyśnie        
      piękna, duża.
 By święty Mikołaj idąc
     Zobaczył ją aż
       z podwórza.

  Zaświećmy lampek    
            tuzin
Niech choinka pięknie  
          świeci
 Niech święty Mikołaj    
           widzi
    Że czekają nań 
      starsi i dzieci.

 Ten święty przyszedł
          z nieba
 Dzisiaj jest już wśród  
           nas
 Czekaliśmy na niego
         z tęsknotą
      Może i dla nas 
            coś ma?

Uczniowie klasy Ib, Iz
oraz IIIi postanowili
sami zostać Świętymi
Mikołajami. Zdając
sobie doskonale
sprawę z tego, że nie
do wszystkich Mikołaj
ma szansę przyjść
zrezygnowali z
wzajemnego
obdarowywania się
prezentami i
postanowili zrobić
mikołajkowe paczki
tym, którzy bardziej na
nie czekają niż oni.
Akcję zaczęli

już wcześniej od
gromadzenia słodyczy
przyborów szkolnych,  
drobnych upominków.
Nazbierało się tego na
14 paczek.
6 grudnia wraz z panią
Martą Ogonowską
pojechali do Domu
Opiekuńczo-
Wychowawczego w
Nędzy  i tam 14
wychowanków tego
domu otrzymało
prezenty, które były
wyrazem szczerych
uczuć człowieka

do człowieka.                
        

Święty Mikołaj witany jest każdego roku z taką samą pasją i z taką samą radością jest wyczekiwany. Młodzi czy starzy -
wszyscy chcemy, aby to właśnie do nas przyszedł. I zawsze jest, choć nie zawsze z prezentem. Św. Mikołaj na wielkim 
ekranie towarzyszy nam  nieustannie od lat. W tym roku przypomniano nam polską komedię romantyczną "Listy do M." i trochę
szaloną postać Mikołaja Melchiora, w rolę którego wcielił się Tomasz Karolak. Święty Karolaka trochę burzy konwencję
dobrodusznego, łagodnego dziadka marzącego o sprawieniu radości wszystkim, których napotyka na swej drodze. Święty
Karolaka jest wulgarny, arogancki, wydaje się, że również trochę agresywny, ale przede wszystkim zainteresowany jest
kobietami, jedną nawet bardzo...Cały film jest jednak zabarwiony dużą dozą humoru a miłość i wielkie uczucie puka do serc
wszystkich bohaterów filmu, nawet do cynicznego serca Mikołaja Melchiora.

1 marca 2012 roku
uczniowie Zespołu
Szkół Zawodowych
dokonali adopcji na
odległość. Adoptowali
dziecko w Kenii. Joy to
śliczna dziewczynka.
Trochę nieśmiała,
trochę zalotna. Ale
nasza. I jesteśmy z
niej dumni.Uczniowie
ZSZ jako rodzice

adopcyjni co miesiąc
wysyłają do Kenii 70
zł, czyli w roku
szkolnym 840 zł.
Pieniądze te zasilają
budżet rodzinny małej
Joy. Przeznaczone są
przede wszystkim na
potrzeby związane z
jej edukacją, a więc
wydawane są na
przybory szkolne,

ubrania, buty. Wielu z
nas zapewne nie
wyobraża sobie życia
za 840 zł. rocznie,
jednak w Afryce jest to
normą. Uczniowie
naszej szkoły z
pełnym
zaangażowaniem
włączyli się w zbiórkę
funduszy, nikt nie
skąpi przysłowiowego
grosza.

Dajemy i będziemy
dawać.

Redakcja

Redakcja

Piotr Piechaczek
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Na twoją krew czekają
chorzy, więc warto im
pomóc i uratować ich
życie i zdrowie. Musisz
pamiętać, że
oddawanie krwi jest
bezpieczne. Czekamy
na ciebie!

Skład Redakcji

Twoja krew - moje życie!

potrzebują. W tym roku
szkolnym w
raciborskim CKiK krew
oddawano już
dwukrotnie: raz w
październiku, drugi raz
w grudniu. Chętnych
jest wielu.

Ci, którzy jeszcze nie
mieli okazji podzielić
się krwią z innymi
muszą wiedzieć, że
oprócz tego, że dzielą
się życiem to uzyskują
również inne profity.
Gdy oddajesz krew

masz dzień wolny od
nauki czy pracy,
otrzymujesz wyniki
badań wykonane z
twojej krwi a także
ekwiwalent w postaci
czekolad wyrównujący
niedobór energii.

Jeśli oddasz honorowo
6 litrów krwi
,oczywiście nie
jednorazowo,
otrzymujesz tytuł
Zasłużonego
Honorowego Dawcy
Krwi. 

Szukamy Partnerów
Krwiodawców. Jeśli
chcesz się przyłączyć,
zgłoś się do pani Marty
Ogonowskiej lub pani
Iwony Niklewicz.
Powiedzą ci, kiedy
będzie następna akcja.

 Oddajemy
     krew

  Zechciej oddać krew
             i Ty!!!

                                A na Śląsku 
                         świętujemy Barbórkę!!!

Co roku czwartego 
grudnia obchodzi się na
Śląsku barbórkę. Jest
to święto górników oraz
hutników. Patronem
barbórki jest Święta
Barbara - patronka
dobrej śmierci oraz
ciężkiej pracy
fizycznej.  
W Raciborzu nie ma
kopalni, dlatego nie 

ma też uroczystych
obchodów tego święta.
W Pszowie czy
Jastrzębiu jednak 
dzień ten zaczyna się
mszą świętą za
górników, potem jest
uroczysty pochód
ulicami miasta,
wreszcie wspólna
zabawa. Dzień ten
jednoczy Ślązaków.

       
          Opiekun
  Mgr Mariola Szkurłat 

   Redaktor Naczelny
       Martin Kusma  

 Zastępca   Redaktora  
        Naczelnego
      Marta Urbanek 

Krew należy do najpotężniejszych leków, jakimi dysponuje medycyna. Od wielu lat, a ostatnio coraz częściej, pojawiają się doniesienia o próbach
wytworzenia tzw. sztucznej krwi. Niestety badania wciąż trwają, a sukcesów zapewne długo jeszcze nie zobaczymy. Współczesny świat niesie ze sobą
zmiany w sposobach leczenia, udoskonalają się techniki pobierania, przetwarzania i przetaczania krwi, lecz jej jedynym źródłem w dalszym ciągu jest
zdrowy człowiek.
Regionalne Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Raciborzu, dzięki życzliwości przedstawicieli wielu instytucji, organizuje wyjazdowe akcje pobierania
krwi. Docierają w ten sposób do dawców, którzy z różnych przyczyn nie mogą pojawić się sami w miejscowym oddziale. Odbiorcami zebranej krwi są
szpitale, kliniki oraz instytucje dokonujące tysięcy skomplikowanych operacji, do przeprowadzenia których niezbędna jest krew, bezcenny, niezastąpiony lek
ratujący życie i zdrowie ludzkie.

Uczniowie Zespołu
Szkół Zawodowych nie
czekają, aż przyjedzie
do nich autobus RCKiK
gdzie będą mogli oddać
krew, ale sami, 
z własnej woli, przez
nikogo nie zmuszani
zgłaszają się cztery
razy w roku i oddają
krew tym, którzy jej

  
         Redaktorzy:

       Natalia Sabaś
      Wiktoria Osiecka
       Marlena Seroka 
     Magda Łukoszek
        Sara Turoń
   Krzysztof Gromotka

bogatynia.pl
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